

كنيسة مارمرقس

بمنتريال - كندا



بطريركية الأقباط  
الأرثوذكس

COPTIC ORTHODOX  
PATRIARCHATE



ST. MARK CHURCH

Montreal, Canada

١٤ كيهك ١٧٣٥

٢٣ ديسمبر ٢٠١٨

23 December 2018

14 Kiahk 1735

كتاب السيدة العذراء مريم

البابا شنودة الثالث - من فضائل القديسة مريم

الصمت والصلاة والتأمل

*From the Holy Virgin St. Mary*

*for H.H. Pope Shenouda III*

**THE VIRGIN'S VIRTUES**

**SILENCE, PRAYER, AND MEDITATION**

- ❖ كان من تدبير الله، أن تتيَّم وأن تعيش في الهيكل.
- ❖ وفي الهيكل تعلمت حياة الوحدة والصمت، وأن تشغل بالصلاة والتأمل. وإذ فقدت محبة وحنان والديها، انشغلت بمحبة الله وحده.
- ❖ وهكذا عكفت على الصلاة والتسبحة وقراءة الكتاب المقدس، وحفظ الكثير من آياته، وحفظ المزامير. ولعل تسبحتها في بيت أليصابات دليل واضح على ذلك. فغالبية كلماتها مأخوذة من المزامير وآيات الكتاب.
- ❖ وصار الصمت من مميزات روحياتها. فعلى الرغم من أنها في أحداث الميلاد: رأت أشياء عجيبة ربما تفوق سنها كفتاه صغيرة، وما أحاط بها من معجزات، ومن أقوال الملائكة والرعاة والمجوس... فلم تتحدث مفتخرة بأمجاد الميلاد، بل "كانت تحفظ جميع هذا الكلام متفكرة به في قلبها" (لو 2: 19)
- ❖ إن العذراء الصامته المتأملة، درس لنا: فليتنا مثلها: نتأمل كثيرا، ونتحدث قليلا.
- ❖ على إنني أرى، إنه لما حان الوقت أن تتكلم، صارت مصدرا للتقليد الكنسي، في بعض الأخبار التي عرفها منها الرسل وكتبوا الأناجيل، عن المعجزات والأخبار أثناء الهروب من مصر، وعن حديث المسيح وسط المعلمين في الهيكل وهو صغير (لو 3: 46: 47).

- ❖ It was God who arranged that she became an orphan and lived in the temple.
- ❖ In the temple, she learned the life of solitude and silence, and to become preoccupied with prayer and meditation. Having lost the love and tenderness of her parents, she became preoccupied with the love of God alone.
- ❖ She lived a life of seclusion with prayers, hymns, reading of the Holy Bible, study and recall from memory of many of its verses, and of the psalms. Certainly her hymn in the house of Elizabeth is a proof of that, because the majority of its verses are taken from the psalms and the verses of the Holy Bible.
- ❖ Silence became one of the characteristics of her spirituality. Although she was in the events of the Nativity: having seen wonderful things which probably exceed the endurance of her age as a small girl, and miracles that surrounded her, and having heard the words of angels, shepherds, and wise men from the East..... she did not speak proudly about the events of the Nativity, but "kept all these things and pondered them in her heart" (Luke 2"19).
- ❖ The silent meditating Virgin is a lesson for us. May we be like her: meditating much, and speaking a little
- ❖ Nevertheless I see, that when time came for her to speak, she became a source for the ecclesiastical tradition, in some of the news which the apostles and the evangelists learned from her: the miracles and the events during the flight to Egypt, and the conversation of the Christ among the masters in the temple while He was young (Luke 3: 46-47).

Church's web site [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)  
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:  
(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498  
[fmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:fmikhail@stmarkmontreal.ca)

Père / Victor Nasr:  
(514) 918-2484  
[frvictor@stmarkmontreal.ca](mailto:frvictor@stmarkmontreal.ca)

Tablettes de services +++ جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 ½	PM	+ اعترافات أبونا فيكتور
+ Étude Bible pour les gradués	Mar	8 - 10	PM	+ درس كتاب للخريجين
+ Kiahk Louanges	Mar	7½ - 10	PM	+ تسبحة كيهك
+ La Messe	Merc	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions Père Mikhail	Jeu	4½ - 7	PM	+ اعترافات أبونا ميخائيل
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion de Prière	Vend	7½ - 8	PM	+ أجتاع صلاة
+ Réunion de la famille	Vend	8 - 9½	PM	+ أجتاع الأسرة
+ Vêpres / Kiahk Louanges	Vend	10 - 4	PM/AM	+ عشية / تسبحة كيهك
+ Réunion des Jeunes (Sec 3, 4, 5)	Vend	8½ - 10½	PM	+ إجتاع الشباب
+ La Messe	Sam	9 - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Louange pour les enfants ( 8 - 14 ans)	Sam	12½ - 2	PM	+ درس لغة قبطية واتسبحة للأطفال سن (8 - 14)
+ Classe de Cantiques (Grade 1 - 6)	Sam	2 - 3	PM	+ درس الحان (Grade 1 - 6)
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Étude de Bible	Sam	6 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7 - 10½	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ préparation de service ( pour gradues)	Dim	12½ - 1½	PM	+ أعداد خدمة ( الخريجين)
+ Réunion des serviteurs	Dim	1½ - 2½	PM	+ أجتاع الخدام

## أخبار الكنيسة

بدأ شهر كيهك ، كل عام وانتم بخير والجدول الكامل للتسبحة هو

أيام الثلاثاء ١٢ / ٢٥ و ١ / ١	تسبحة كيهك من الساعة ٣٠ : ٧ مساء الي الساعة ١٠ مساء
الجمعة ١٢ / ٢٨	عشية وصلاة نصف الليل من الساعة ١٠ مساء ثم يليها تسبحة كيهك ثم يليها القداس الألهي حتي الساعة ٤ صباحا

1. يبدأ اليوم Check in للمعسكر الشتوي لنادي الملائكة في تمام الساعة ٣ مساء، بيزمنت الكنيسة.
2. تنظم الكنيسة عشاء ليلة عيد الميلاد كل عام وأنتم بخير فمن يرغب بالأشتراك الأتصال بأيمن شنودة 9224 - 999 (514) أو سامح عوض الله 660-4155 (514). آخر موعد للحجز يوم الأثلاثاء الموافق ١ يناير ٢٠١٩

## Church news

The month of Kiahk had started, the full schedule will be as followed

Tuesday's 25/12 and 1/1	Kiahk praises from 7:30 PM to 10 PM
Friday's 28/12	Vespers and midnight prayer from 10 PM followed by the Kiahk praises ending by the Holy Liturgy 4 AM

1. The Check in for Angel Club winter camp will start today 3 PM in the church basement.
2. The church organizes dinner for Christmas Eve those who are interested call Ayman Shenouda (514) 999-9224, Sameh Awad Allah (514) 660-4155. Last day for reservation Tuesday January 1st 2019.